
Zprávao činnosti Čaac - České asociace geofyziků, z.s. v obdobi29.3.2022 -28.3.2023

Yážené dámy a pánové

Minulá Valná hromada Čaac proběhla 29.3.2022 v ostravě v konferenční místnosti Ústavu

geoniky AVČR, v.v'i. Tato zpráva shmuje ěinnost asociace od uvedeného data. Stejně jako

v předchozích zprávách o činnosti' i zde budou zmíněny hlavní aktivity asociace, tj.

publikování EGRSE a ostravská konference, a také další aktivity. Rada pracuje ve sloŽení

zvoleném na poslední volební Valné hromadě.

Na začátku tohoto roku měla asociace 69 členů, z tohoto počtu je 14 čestných členů. Asociace

pracuje ve třech pobočkách - pražské (vedená RNDr. Biírtou)' brněnské (vedené RNDr.

Pazdírkem) a ostravské (vedené Ing. Stolárikem). V roění zprávé za rok 2022 pro Radu

vědeckých spoleěnosti Čn je uvedeno 10 výstupů (http://rvs.paleonto1oeie.cz). Členové

Čaac se účastní činnosti v řadě odborných výboru a komisí. o činnosti asociace a Rady

Čaac jsou členové a odbomá veřejnost informováni prostřednictvím webových stránek

asociace (uauu.caogez). Ze zákona byla asociaci zÍízena datová schránka

,,x2ejbmp" s přístupen předsedy a hospodáře asociace.

Jubilejní 30. ročník konference ,,ovA'22 - Nové poznatky a měření v seismologii,

inženýrské geoýzice a geotechnice" proběhnul 29. - 30. 3. 2022 v ostravě. Hlavním

pořadatelem byla naše asociace' spolupořadatelé Ústav geoniky AV ČR, v.v.i.' ostrava; VŠB

- Technická univerzita ostrava, FAST; Politechnika Šl4ska, Gliwice, Polsko, Wydzial'

Górnictwa i Geologii. Konference se zúčastnilo celkem 50 účastníků, ztoho 15 ze zahrarliěí.

Na návrh VH bylo uděleno Čestného uznání za spolupráci s asociací při spolupořádání

ostravských konferencí prof. Strzalkowskému' prof. Idziakovi a prof. Pandulovi.

Asociace v zastoupení předsedy bylapožádána o dva příspěvky' jeden na stavařské konferenci

BIM v Praze a druhý na HG a IG kongresech v Ústí nad Labem. obou konferencí se aktivně

zúěastnili i další členové asociace.

V uplynulém období jsme se z pohledu publikační aktivity soustředili na vydávání našeho

odborného časopisu EGRSE, jehož vydávaní z finančního hlediska umožňuje významná

dotace RVS (celkem dotace činila 55 tisíc Kě). Dlouholetý předseda RR časopisu EGRSE



doc. Bláha požádal o uvolnění. Po diskuzi Bláhy aKalába s potenciálními kandidáty byla na

uvedenou pozici navržena a schválena RNDr. Bibiana Brixová, PhD. zPrF Univerzity

Komenského v Bratislavě. Na podzim 2022 byl zredakční rady uvolněn doc. Vlčko, do RR

byla doplněna Ing. Diana Dirnerová, PhD. - F BERG Technická univerzita v Košiciach,

Slovensko a prof. RNDr. Martin Bednarik, PhD. - PrF Univerzity Komenského Bratislava,

Slovensko (hlasování členů rady proběhlo e-mailem). V roce 2022 v souladu s edičním

plánem a projektem byla vydana dvě čísla časopisu' jedno s česky a druhé s anglicky psanými

č|ánky. Distribuce byla provedena v prosinci 2022. Všechny články procházirecenzí nejméně

dvěma recenzenty, články mají přiděleno číslo DoI a jsou zapsány v celosvětové ďatabázi

SCQPUS (aktuálně je požádána administrativa databáze o úpravy vložených článků z roku

2022, byly vloŽeny s chybami)

Další publikační aktivitou je Zpravodaj UGA. V loňských číslech vydaných v březru 2022

(výroční zpráva předsedy, informační článek Seznam ocenění za geofyziku, informace o

konferenci Měření' vizualizace a zpracovéní dat v BIM pro projektování a Ťizeni staveb,

příprava jubilejní konference ov A22) a říjnu 2022 (Úč:ast geofyziků na hydrogeologickém a

inženýrskogeologickém kongresl 2022, 38th Czech-Polish-Slovak Symposium on Mining

and Environmental Geophysics, Laudatum RNDr. Jaroslav Bárta, CSc.) jsme za asociaci

připravili výše zmíněné příspěvky. V letošním březnovém čísle naleznete mj. kromě této

zprávy i člrínek s názvem ,,Geofyzlkální válka".

Čaao je kolektivním přidruženým členem evropské asociace EAGE (European Association

of Geoscientists and Engineers). EAGE's AnnualMeeting proběhne v letošním roce ve Vídni,

za asocíaci se zúčastní předseda. Někteří členové asociace působí v odborných komisích na

ruzných pozicích. Web asociace je nepravidelně doplňován o nové informace a postupně se

provádí také aktual izac e stárnoucí ch informac í.

Pro úplnost qýčtu informací zýročni zprávy pro RVS uvádím (web ÚGN): ,'Dne 8. června

2022 se v Košicích konala vzpomínková slavnost u příleŽitosti ,,260. výročia založenia

Banskej akadémie v Banskej Šťiavnici a 70. ýročí posobení její pokračovatelky Baníckej

fakulty / FBERG na Vysokej škole technickej Košice / Technickej univerzity v Košiciach".

Hlavní akcí bylo zasedání slavnostní Vědecké rady Fakulty BERG TU Košice, na kterém

děkan fakulty, guvernér Košického samosprávného kraje a starostka města Báňská Štiavnica

připomněli historii obou ýročí. Součástí zasedáni bylo i ocenění pracovníků a



spolupracovníků fakulty. Náš pracovník prof. RNDr. Zdeněk Kaláb, CSc. zde převzal z rukou

děkana pana Dr. h. c. prof. Ing. Michala Cehlara' PhD. ''Čestý rád FBERG za mimoriadne

celoŽivotné dielo a mimoriadne zásluhy o rozvoj fakulty". Jeho působení zde obnáší nejen

odbornou činnost' ale též působení při doktorských obhajobách, habilitačních a inauguračních

řízeních."

Do budoucna i nadále plati, žeje potřeba doplňovat asociaci mladými členy, kteří přinesou

nový eliín do naší práce. Na závěr svého shrnutí přeji všem členům asociace a jejich blízkým

vše dobré, plné zdraví a úspěch v osobním i profesním žívotě.

Pro Valnou hromadu

prof. RNDr. Zdeněk Kaláb, CSc., předseda asociace 2fu,'r ?
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